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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXXVI/23 

LXXXVI Sesja  w dniu 26 października 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 26 października 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 15:33 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXXVI sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2022/2023. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 653 w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/557/10 z dnia 

29 października 2010r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających gminie Świerklaniec lub jednostkom podległym, 

warunków niedopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
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będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania 

ulg. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 654 w sprawie nadania nazwy ulicy „Czereśniowa” 

w sołectwie Nakło Śląskie. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 655 w sprawie nadania nazwy ulica „Mleczna” 

w sołectwie Nakło Śląskie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 656 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 657 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 658 w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2023 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji 

na terenie Gminy Świerklaniec. 

11. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

12. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

14. Przyjęcie protokołu z sesji uroczystej 25.09.2023 r. oraz sesji w dniu 28.09.2023 r. 

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

16. Zakończenie. 

 

3. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2022/2023. 

 

Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie realizacji zadań oświatowych roku szkolnym 

2022/2023, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 653 w sprawie zmiany uchwały 

Nr LIV/557/10 z dnia 29 października 2010r. w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających gminie Świerklaniec lub jednostkom 

podległym, warunków niedopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 653 

w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/557/10 z dnia 29 października 2010 r. w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających gminie Świerklaniec lub 

jednostkom podległym, warunków niedopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych 

do udzielenie ulg.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Beata Kochman, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych, poinformowała, że 

projekt uchwały został przedłożony w związku z koniecznością dostosowania przepisów 

prawa miejscowego do obowiązujących przepisów wyższego rzędu.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 653 w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/557/10 z dnia 29 

października 2010r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadających gminie Świerklaniec lub jednostkom podległym, warunków niedopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

  

Uchwała Nr LXXXVI/624/23 w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/557/10 z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 

na raty spłaty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających gminie 

Świerklaniec lub jednostkom podległym, warunków niedopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub 

osób uprawnionych do udzielania ulg, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 654 w sprawie nadania nazwy ulicy 

„Czereśniowa” w sołectwie Nakło Śląskie. 

 Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 654 

w sprawie nadania nazwy ulicy „Czereśniowa” w sołectwie Nakło Śląskie.  

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że omawiana ulica jest drogą wewnętrzną 

zlokalizowaną na działce nr 952/334 stanowiącej własność Gminy Świerklaniec, 

położonej w obrębie Nakło Śląskie, stanowiącej ulicę boczną od ulicy Jutrzenka w Nakle 

Śląskim. Dodał, że zaproponowana nazwa uzyskała pozytywną opinię Zebrania Wiejskiego 

Sołectwa Nakło Śląskie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 654 w sprawie nadania nazwy ulicy „Czereśniowa” w sołectwie 

Nakło Śląskie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXVI/625/23 w sprawie nadania nazwy ulica „Czereśniowa” w sołectwie Nakło 

Śląskie, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 655 w sprawie nadania nazwy ulica 

„Mleczna” w sołectwie Nakło Śląskie. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 655 

w sprawie nadania nazwy ulica „Mleczna” w sołectwie Nakło Śląskie. 

  

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że omawiana ulica jest drogą wewnętrzną 

zlokalizowaną na działkach nr 3724/394, 3726/394, 3728/394, 3730/394, 3734/394, które 

stanowią własność osób fizycznych, położonych w obrębie Nakło Śląskie, stanowiących 

ulicę boczną od ulicy Cmentarnej. Dodał, że zaproponowana nazwa uzyskała pozytywną 

opinię Zebrania Wiejskiego Sołectwa Nakło Śląskie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 655 w sprawie nadania nazwy ulica „Mleczna” w sołectwie 

Nakło Śląskie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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Uchwała Nr LXXXVI/626/23 w sprawie nadania nazwy ulica „Mleczna” w sołectwie Nakło Śląskie, 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 656 w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

Wójt Gminy w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 656 w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja-Kołodziej, Sekretarz Gminy, poinformowała, że skarga na działalność 

Wójta Gminy Świerklaniec wpłynęła w dniu przygotowania porządku obrad na dzisiejszą 

sesję, w związku z czym zaistniała konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi. 

Nadmieniła, że skarga zostanie rozpatrzona do dnia 30.11.2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 656 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXVI/627/23 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 657 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-

2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby punkty 8 i 9 porządku 

obrad zostały omówione równocześnie.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 657 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023 – 2038. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu 

gminy i wynikające z nich zmiany wprowadzone do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 657 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (4) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 
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Uchwała Nr LXXXVI/628/23 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 658 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej gminy na 2023 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 658 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na 2023 rok.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 658 w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

Uchwała Nr LXXXVI/629/23 w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na 2023 rok, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.  

10.  Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie inwestycji związanej 

z budową kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, do informacji przedstawionej w systemie dodała, 

że ilość przewiertów do wykonania w sołectwie Orzech uległa zmniejszeniu z 8 do 6, 

ponieważ dwa przewierty zostały już wykonane. Ponadto, w sołectwie Nakło Śląskie 

dokonano odtworzenia nawierzchni dróg ulic Wojciecha (odcinek do ul. Kościuszki) oraz 

ul. Barbary. W dalszej części poinformowała, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji wydał już 

około 800 warunków technicznych wykonania przyłączenia, a niecałe 300 nieruchomości 

zostało już podłączonych do nowo wybudowanej sieci. Następnie poinformowała, że przez 
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Urząd Gminy prowadzona jest masowa kontrola sposobu odprowadzania nieczystości 

płynnych z nieruchomości w sołectwie Świerklaniec i Nowe Chechło, gdzie roboty związane 

z budową kanalizacji sanitarnej zostały już zakończone. Zaznaczyła, że sukcesywnie 

kontrole będą przeprowadzane również w sołectwie Nakło Śląskie i Orzech. 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, czy prace związane z budową sieci w ciągu 

ul. Górnej w Nakle Śląskim zostały zakończone. W dalszej części zwrócił się z prośbą, aby jak 

najszybciej przystąpić do wykonania prac odtworzeniowych nawierzchni wspomnianej  

drogi. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ciągu ul. Górnej w Nakle 

Śląskim trwają jeszcze prace związane z budową przyłączy do nowej sieci wodociągowej. 

Nadmieniła, że odtworzenie nawierzchni na omawianej drodze zostanie wykonane do 

końca listopada bieżącego roku.  

• radny Kazimierz Flakus przypomniał, że odtworzenia nawierzchni dróg powinny się 

odbywać zgodnie ze stosownymi normami, a prognozy wskazują, że za jakieś 3 tygodnie 

najprawdopodobniej temperatura spadnie poniżej zera. Dlatego należy sprawować 

kontrolę nad tym w jakich warunkach atmosferycznych prowadzone jest odtwarzanie 

nawierzchni dróg. W dalszej części poruszył temat wyregulowania studzienek 

kanalizacyjnych w ciągu ul. Głównej w Świerklańcu. Następnie przypomniał zasady 

posadowienia studzienek kanalizacyjnych w drogach.    

• radny Łukasz Janas zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie odtworzona nawierzchnia drogi 

w ciągu ul. Wolności w Nakle Śląskim na odcinku od skrzyżowania z ul. Tysiąclecia do 

skrzyżowania z ul. Sienkiewicza.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że odtwarzanie nawierzchni 

dróg jest wykonywane sukcesywnie i najprawdopodobniej na wskazanym odcinku prace 

zostaną zakończone do połowy listopada br. W dalszej części poinformowała, że kładzie 

duży nacisk na wykonawcę w zakresie regulacji studzienek. Dodała, że prace prowadzone 

są w taki sposób, aby też jak najszybciej uzyskać pozwolenie na użytkowanie wszystkich 

zlewni.    

• radny Michał Nolewajka złożył podziękowania za wydanie informatora dla mieszkańców, 

w którym zostały zawarte informacje na temat realizacji inwestycji związanej z budową 

kanalizacji w Gminie Świerklaniec. Następnie zwrócił się z zapytaniem, kto będzie 

odpowiadał za zimowe utrzymanie dróg.  
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• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie sołectwa Nakło 

Śląskie w zakresie zimowego utrzymanie dróg najprawdopodobniej będzie prowadzone na 

podstawie porozumienia planowanego do podpisania z wykonawcą budowy kanalizacji. 

Natomiast w przypadku pozostałych sołectw za zimowe utrzymanie dróg będzie 

odpowiadać urząd gminy.   

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostaną wznowione prace w ciągu 

ul. Młyńskiej w Świerklańcu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ciągu ul. Młyńskiej 

w Świerklańcu prace zostaną wznowione w listopadzie.  

• radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą realizowane prace związane 

z budową kanalizacji w ulicy bocznej od ul. Wieczorków w Orzechu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że prace na wskazanym odcinku 

rozpoczną się po wykonaniu wszystkich przewiertów, najprawdopodobniej pod koniec 

listopada.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że informator został wydany w sposób rzetelny 

i zawarto w nim wszystkie najważniejsze informacje. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy gmina wystąpi z roszczeniami w stosunku do firmy projektowej 

w związku z licznymi błędami wynikającymi z błędnego rozpoznania w terenie jakości 

gruntu.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że rozważana jest możliwość 

wystąpienia z roszczeniami do firmy projektowej. Dodała, że firma ma na każdą okoliczność 

gotową odpowiedź.  

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) poinformował, że Urząd Gminy obliguje ustawa o finansach 

publicznych, która zobowiązuje do roszczenia o wszystkie przysługujące należności.  

 

Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie 

Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

 

11. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 
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W dyskusji wzięli udział: 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, jakie kwestie zostały poruszone na 

spotkaniu z Dyrektorem Gminnego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych i z Dyrektor 

Przedszkola „Pod Zielonym Listkiem” w Świerklańcu.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że podczas wspomnianego spotkania 

poruszona była kwestia zabezpieczenia środków na projekt modernizacji kotłowni 

centralnego ogrzewania dla całego budynku.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, jakie kroki zostaną podjęte w związku 

z uchyleniem uchwały w sprawie zaliczenia odcinka drogi ulicy Kościelnej do kategorii dróg 

gminnych. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wspomniana uchwała została 

uchylona, ponieważ Nadzór Prawny Wojewody stwierdził, że załącznik mapowy jest 

nieczytelny, w związku z czym na następną sesję Rady Gminy zostanie przedłożony projekt 

uchwały z załącznikiem mapowym, w którym dokładnie i szczegółowo zostanie oznaczony 

odcinek drogi, którego dotyczy uchwała.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy zostały przeprowadzone prace związane 

z pielęgnacją drzewostanu na terenie gminnym w rejonie Restauracji Villa Park. W dalszej 

części zwrócił się z zapytaniem, co spowodowało, że prace w ciągu ul. Młyńskiej 

w Świerklańcu zostały przerwane. Następnie podziękował w imieniu mieszkańców za 

budowę kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Kościelnej w Świerklańcu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że pielęgnacja drzew zostanie 

wykonana po 31 października 2023 r., a prace będą wykonywane sukcesywnie. W dalszej 

części poinformowała, że Wykonawca prac w ciągu ul. Młyńskiej w Świerklańcu, ma czas na 

realizację zadania do końca lipca przyszłego roku i najprawdopodobniej obowiązki 

realizowane przy innych umowach spowodowały przerwanie prac. Jednak prace będą 

wznowione w listopadzie.  

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że mieszkańcy są zawiedzeni, że 

prace w ciągu ul. Młyńskiej w Świerklańcu zostały wstrzymane.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że ze względu na konieczność 

budowy kanalizacji deszczowej nie było możliwości, aby w pierwszej kolejności były 

realizowane prace w ciągu ul. Młyńskiej na odcinku od skrzyżowania przy Aptece do 

skrzyżowania z drogą krajową, w związku z tym najpierw zostały wykonane prace w okolicy 

Urzędu Gminy i Szkoły Podstawowej, aby zdążyć przed rozpoczęciem roku szkolnego.  

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) poinformował, że mieszkańcy nie mają pretensji 

w omawianym temacie, tylko liczyli na to, że będą już jeździć nową drogą.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) wyraził swoją opinie, że po dzisiejszej sesji Radni 

będą mogli przekazać mieszkańcom szczegółowe dane związane z realizacją zadania 

w ciągu ul. Młyńskiej w Świerklańcu. W dalszej części poinformował, że do 11 listopada 

2023 r. zostanie wykonany teren w okolicach Obelisku Powstańców, aby móc złożyć znicze 

i wieńce, jako w tym miejscu pamięci, w związku z obchodami Dnia Niepodległości. 

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z prośbą, aby wyczulić wykonawcę prac w ciągu 

ul. Nakielskiej w Orzechu, że na początku listopada występuje wzmożony ruch w okolicach 

cmentarzy i w związku tym, żeby prace w omawianym rejonie rozpoczęły się dopiero gdzieś 

w drugim tygodniu listopada.  
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że sugestia zostanie przekazana 

Wykonawcy. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że w ciągu 

ul. Powstańców w Nakle Śląskim nie ma przeciwskazań do rozpoczęcia prac.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie ul. Powstańców 

w Nakle Śląskim, wykonawca został poproszony o zweryfikowanie czy w ramach swojej 

oferty jest w stanie przeprojektować ten chodnik na stronę zachodnią, tak aby był on 

wybudowany po stronie zabudowań. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że 

rozsądniejszym rozwiązaniem jest budowa chodnika w ciągu ul. Powstańców w Nakle 

Śląskim po stronie zabudowań.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił szczegółowe dane opublikowanego rankingu gmin 

pod względem wydatków inwestycyjnych, w którym Gmina Świerklaniec zajęła wysoką 

pozycję.   

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

12. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, odczytał najważniejsze informacje dotyczące 

analizy oświadczeń majątkowych składanych do:  Wojewody Śląskiego (załącznik nr 11 do 

protokołu),  Wójta Gminy Świerklaniec (załącznik nr 12 do protokołu) i Przewodniczącego Rady 

Gminy Świerklaniec (załącznik nr 13 do protokołu). 

 

13.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

14. Przyjęcie protokołu z sesji uroczystej 25.09.2023 r. oraz sesji w dniu 

28.09.2023 r. 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do protokołu z sesji 

uroczystej w dniu 25.09.2023 r. nie wpłynęły wnioski o zmianę treści protokołu, w związku z czym 

zgodnie z § 43 ust. 3 protokół zostaje przyjęty bez konieczności jego głosowania.  W dalszej części 

poinformował, że do protokołu z sesji w dniu 28.09.2023 r., wpłynęły dwa wnioski o zmianę jego 

treści.  

 



13 
 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja-Kołodziej, Sekretarz Gminy, odczytała treść wniosków o zmianę 

protokołu z sesji w dniu 28.09.2023r. Wnioski stanowią załącznik nr 15 i 16 do protokołu. 

• radny Michał Nolewajka poinformował, że złożony wniosek w żaden sposób, nie stanowi 

przytyku w stronę Radnego Tadeusza Ledwonia, tylko ma na celu pokazać, że nie zawsze 

język mówi to, co myśli głowa i czasami podejmujemy decyzje w głosowaniu po prostu 

politycznie. Natomiast w tym przypadku była podejmowana ważna decyzja dotycząca 

finansów gminy, od której jest zależne to, czy gmina będzie się dalej rozwijać, czy rozwój 

zostanie zahamowany.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, kiedy wpłynęły wnioski o zmianę treści 

protokołu.  

• Pani Barbara Mateja-Kołodziej, Sekretarz Gminy, poinformowała, że wnioski wpłynęły tego 

samego dnia i termin określony w statucie Gminy Świerklaniec został zachowany.  

• radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że źle się wyraził, a intencją wypowiedzi było to, że 

gdybym nie miał pewności, że Państwo Radni to przegłosują, to byłbym na tak i to, żeby 

Wójt Gminy był w swoich działaniach transparentny. Dodał, że nie było w tym żadnej 

polityki. W dalszej części przedstawił swoją opinię, że najprawdopodobniej, gdy będzie 

procedowana i podejmowana decyzja w zakresie podatków na przyszły rok. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w sprawie zmiany treści protokołu z sesji w dniu 28.09.2023 r., aby pkt 16 kropka 3 na str. 15 

przyjął brzmienie „radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że Gmina nie działa 

transparentnie, gdy podejmowane są tak ważne decyzje, powinny być wcześniej prowadzone 

rozmowy, tak aby wszyscy radni mogli wyrazić swoją opinię. W dalszej części wypowiedział się, że 

uważa, że wersja jest korzystna mając na uwadze pozyskiwanie środków przeznaczonych na 

inwestycje. Następnie wyraził swoją obawę, że za każdym razem, gdy będzie brakować środków to 

będą emitowane obligacje. W kolejnej części, zwrócił się z prośbą o przedstawienie zestawienia 

dotyczącego spłaty obligacji i wysokości odsetek w zależności od spłaconego kapitału.”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

w sprawie uzupełnienia treści protokołu z sesji w dniu 28.09.2023 r. w punkcie 16 na stronie 15 

w kropce 3 wypowiedzi radnego Tadeusza Ledwonia o cytat „To jest dobre. I gdybym nie wiedział, 

że ta uchwała przejdzie, też bym głosował za, ale po prostu chcę Panu dać wójtowi do myślenia…”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Nolewajka 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie z statutem po 

rozstrzygnięciu zgłoszonych uwag protokół z sesji w dniu 28.09.2023 r. został przyjęty bez 

głosowania. 

 

15.  Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił na cykl koncertów, które będą organizowane przez 

Gminny Ośrodek Kultury we współpracy z Lokalną Grupą Działania „Brynica to nie granica” 

w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. W dalszej części poinformował, że  11 listopada odbędą 

się uroczystości związane z świętowaniem obchodów Dnia Niepodległości. Natomiast, tego 

samego dnia o godz. 17:00 w Pałacu Kawalera odbędzie się koncert galowy 

„Świerklanieckich Spotkań Chóralnych”.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła informacje na temat zadania 

dotyczącego budowy drogi ul. Szymborskiej. W dalszej części przedstawiła informacje 

dotyczące spotkania z Nadleśnictwem Świerklaniec i Generalną Dyrekcją Lasów 

Państwowych w sprawie Zalewu Nakło – Chechło.  

• radny Tomasz Kania poinformował, że Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej przeprowadził 

kontrolę realizacji przez Urząd Gminy rządowego programu dopłat do źródeł ciepła dla 

mieszkańców Gminy Świerklaniec w 2022 roku. 
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16. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:33 

zamknął LXXXVI sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


